

တၢ်သံကွၢ်လၢပုၤညီၤန့ၢ်သံကွၢ်ဝဲတဖၣ် (FAQ) လၢအဘၣ်ဃးဒီး ၂၀၂၅ နံၣ် (FY25) စ့တၢ်ဟံ

စ့တၢ်ဟံလၢက့ၢ်အဂီၢ် တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ် (SPPS) ဒူးတယးဟံဝဲလၢ က့ၢ်စ့တၢ်ဟံအတၢ်တလၢတပုၤကအိၣ်ဝဲ ၁၅၀ ကကွၢ်ဒီလၢခံတန့ၢ် ၂၀၂၅ နံၣ် (FY25) က့ၢ်ကီၢ်ရဲၣ်စ့တၢ်ဟံအပူၤန့ၢ်လီၤ. ၂၀၂၄ နံၣ် (FY24) စ့တၢ်ဟံလၢက့ၢ်အဂီၢ် မျးကယၤလၢဆၢကတီၢ်ခဲအံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်ဒဲလဲၣ်.

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ် စ့တၢ်ဟံခဲလၢ ၂၀၂၄ နံၣ် (FY24) အဂီၢ်န့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ ၈၀၁ ဒီလၢကကွၢ်န့ၢ်လီၤ. စ့ ၁၅၀ ကကွၢ်ဒီလၢန့ၢ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် စ့ ၁၉ မျးကယၤဃၣ်ဃၣ်လၢ က့ၢ်ကီၢ်ရဲၣ်စ့တၢ်ဟံလၢဆၢကတီၢ်ခဲအံၤန့ၢ်လီၤ.

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ် စ့တၢ်ဟံလၢက့ၢ်အဂီၢ်န့ၢ် ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢပုၤမၤတၢ်ဖိအဂီၢ်ပုၤမျးကယၤလဲၣ်. စ့တၢ်ဟံလၢက့ၢ်အဂီၢ် ၈၀ မျးကယၤန့ၢ်ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိလီလဲ ဒီး တၢ်န့ၢ်ဘျးန့ၢ်ဖျိတဖၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအလီၤကံလိာ်သးလၢက့ၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အဂ့ၢ်မဲၣ် မံၣ်န့ၢ်စိထံၣ်ကီၢ်စဲၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

တန့ၢ်တီၢ်ပူၤ စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ်စူးကါတၢ်လၢက့ၢ်တၢ်လၢအဂီၢ်န့ၢ်ထဲလဲၣ်. (မၤပုၤထီၣ်စ့နီၣ်ဂံၢ်လၢအဘူးကတၢ် ၁၀၀,၀၀၀) ၂.၈ ကကွၢ်ဒီလၢ

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ်အပူၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအမၤတၢ်ပုၤဆၢပုၤကတီၢ်(FTEs)န့ၢ်အိၣ်ပုၤဂၤလဲၣ်. စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအမၤတၢ်ပုၤဆၢပုၤကတီၢ်, မၤတၢ်ဆၢကတီၢ်ခိဖး (part-time), မၤတၢ်ထီၣ်, ဒီးခိၣ်န့ၢ် ပုၤတီၢ်ခိၣ်ရဲၣ်မဲၣ်တၢ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲ ၆,၁၃၇ ဂၤ (ဒ် လၢအိးကထိဘၢၣ် ၃၁, ၂၀၂၃ နံၣ်အတၢ်ဟံဖျါအသိး)န့ၢ်လီၤ.

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ် က့ၢ်ဖိတဂၤအတၢ်လၢက့ၢ်ဘျးလၢစ့အိၣ်ဒဲလဲၣ်. တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိခဲအံၤလၢ က့ၢ်န့ၢ် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ နံၣ်တၢ်ဟံဖျါအပူၤန့ၢ် က့ၢ်ဖိတဂၤတၢ်လၢက့ၢ်ဘျးလၢစ့မ့ၢ်ဝဲ ၂၀,၁၉၅ ဒီလၢန့ၢ်လီၤ. ပမ့ၢ်ဘၣ်ထီၣ်သၤတြၢန့ၢ်, ကီၢ်စဲၣ်တၢ်ဟံပနီၣ်လၢက့ၢ်ဖိတဂၤအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲ ၁၅,၀၀၀ ဒီလၢန့ၢ်လီၤ.

ဖဲကီၢ်စဲၣ်ပဒိၣ်ဘျးလီၤစ့ ၂.၂ ဘၣ်လၢယၢ်လၢပဒိၣ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့အပူၤအခါန့ၢ် က့ၢ်စ့တၢ်ဟံအတၢ်တလၢတပုၤအိၣ်ဒဲလဲၣ်. ကျိၣ်စ့တၢ်ဟံန့ၢ်အါထီၣ်လၢ ကီၢ်စဲၣ်ပဒိၣ်န့ၢ် မ့ၢ်တၢ်ဘျးလီၤကျိၣ်စ့တၢ်ဟံလၢပတူၢ်လိာ်အီၤ ဒီး မ့ၢ်တၢ်လိၣ်အဒိၣ်ကတၢ်လၢပ က့ၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ကီၢ်စဲၣ်ပဒိၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထဲတဖၣ်အါတက့ၢ်ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤလီၤဆီဆီတဖၣ် ဒီး ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤဒဲပဒိၣ်တၢ်ဟံလီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သိအဖိခိၣ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

အဒိန့ၢ် - တန့ၢ်တီၢ်ပူၤ ကီၢ်စဲၣ်ဟ့ၣ်လီၤစ့ ၂ ဒီလၢလၢက့ၢ်ဖိတဂၤအဂီၢ်လၢ ကဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ က့ၢ်ဖိဟံမ့ၢ်သ့ၣ်ထံဟဲတၢ်ဖိ တၢ်လံၤပီးလီၤတဖၣ်အဂီၢ် ဒီး naloxone (ပုၤသ့ကသိၣ်မူၤဘျးတလၢအခါး)ဖဲက့ၢ်ပူၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤတမ့ၢ်တၢ်အလၢအ ပုၤလၢ ပကပူၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤပီးလီၤတဖၣ်လၢပပုၤက့ၢ်ဖိလဲၣ်အဂီၢ်န့ၢ်ဘၣ်. ကျိၣ်စ့တၢ်လၢလၢလိၣ်ဒီး တဖၣ်လၢပကဆိၣ်ထဲဟ့ၣ် လီၤစ့လၢလၢပုၤပုၤလၢတၢ်မၤအံၤအဂီၢ်န့ၢ် ဟဲဝဲလၢ ပစ့တၢ်ဟံလၢက့ၢ်အဂီၢ် (general fund) န့ၢ်လီၤ. ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထဲလၢ က့ၢ်သ့လီၤဆီ ဒီး က့ၢ်ပုၤမၤလိၣ်အဲကလံးကျိၣ် (English learners)အဂီၢ် မ့ၢ်တၢ်ဒိသိးလိာ်သးလၢအမ့ၢ်ဝဲတီၢ် ဒီး ကျိၣ်စ့တၢ် ဆိၣ်ထဲအသိကမၤပုၤ တၢ်လၢက့ၢ်ဘျးလၢစ့တနီၤလၢပဟ့ၣ်လီၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အံၤအဂီၢ်, ဘၣ်ဆၣ်အတမ့ၢ်တၢ်လၢ တၢ်ပုၤခဲလၢဘၣ်.

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်က့ၢ်ဒီးန့ၢ်စ့ ၅၃.၈ ကကွၢ်ဒီလၢ ကီၢ်စဲၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထဲအသိတခါပူၤလၢ ၂၀၂၄ နံၣ် (FY24) အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. တဆၢကတီၢ်ဃီ, က့ၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ဘျးလီၤစ့တဖၣ် ဒီး မၤဘၣ်လိာ်ထီၣ်တၢ်လၢတန့ၢ်ညါအံၤန့ၢ် အါထီၣ်ဝဲတုၤလၢ ၈၈.၂ ကကွၢ်ဒီလၢ န့ၢ်လီၤ. ကျိၣ်စ့အတၢ်လီၤဆီလိာ်သး လိၣ်ဘၣ် စ့ ၃၄.၄ ကကွၢ်ဒီလၢ လၢပဘၣ်ထူးထီၣ်အံၤလၢ ပစ့ဟံကီၢ်အပူၤလၢ အကမၤပုၤမၤဘၣ်လိာ်ထီၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ပတ်လက်ဘုဂ်လက်စုအမှတ်အခါထဲသီးဒီး စုတိတ်ဟ်လၢ ၂၀၂၄ နှ် (FY24) အဂီၢ်န့ၣ်, ကျိၣ်စုနီၣ်ဂံၢ်လၢ စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကို ထုးထီၣ် သ့ဝဲလၢ စုၣ်ကီၢ်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်လဲလိာ်မၤဘၣ်ထီၣ်အိၣ်ဒဲတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတနီၣ်တဘျီကိုစုတိတ်ဟ် တၢ်စုၣ်ဒါကတီၢ် ၂၀၂၄ နှ် အတီၢ်ပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

အပူၤကွၢ်န့ၣ်တဖၣ်, စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကို ထီၣ်ဒူးတ့ၢ်ဝဲ ကိုကျိၣ်စုအတၢ်တလၢတပုၤဒီး ပထံၣ်ဘၣ်လၢပစုအိၣ်တ့ၢ်ဒီးဝဲဒၣ် န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယံလၢ တနီၣ်ညါအံၤကိုကျိၣ်စုဘၣ်လီၤဆိလိာ်အသးန့ၣ်လဲၣ်. စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိုထီၣ်ဒူးတ့ၢ်ဝဲ ကိုကျိၣ်စုတလၢတပုၤဒီးဒိၣ်အါအါအဝဲအံၤလၢအပူၤကွၢ်န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်စၢဖိၣ်ပဒိၣ်ကျိၣ်စု တၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢအမှတ် ESSER/ARP န့ၣ် ကကတၢ်ကွၢ်ဝဲဖဲ လါစဲးပထုဘၣ် ၂၀၂၄ နှ်အတီၢ်ပူၤ, မ့ၢ်ကျိၣ်စုတလၢတပုၤ တၢ်အါကတၢ်လၢပဒူးတယးဟ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်စုတလၢတပုၤအကါဒိၣ်အဂ့ၤဂၤတခါန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ထုးထီၣ်သူ ၃၄.၄ ကကွၢ်ဒီလၢလၢ ကိုကီၢ်ရဲၣ်စုဟ်ကီၢ်လၢ ၂၀၂၄ နှ်စုတိတ်ဟ် (FY24) န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထုးထီၣ်သူကျိၣ်စုအဝဲအံၤကဒူးအိၣ် ထီၣ် ကျိၣ်စုတၢ်ဟဲန့ၣ်ဟးထီၣ်အတၢ်ပုၤသးလိာ်သးလၢ အအါထီၣ်ဝဲတဆဲးတက့ၢ်လၢ ပါဆုၤကိုကမံးတိတ်ဟ်ဂၢ်ဟ်ကျိၣ်စု ကျိၣ်စု အစုၤကတၢ် ၅ မျးကယၤန့ၣ်လီၤ.

ပကိုတၢ်လက်ဘုဂ်လက်စုတဖၣ်မ့ၢ်တအါန့ၣ်ဒီး တၢ်လၢပဒူးတယာ်ဟ်အီၤလၢ ၂၀၂၄ နှ်စုတိတ်ဟ် (FY24) လၢဘၣ် တၢ်ဘၣ်ဂၢ် ဟ်ကျိၣ်စုအီၤဖဲ လါယုၤ ၂၀၂၄ နှ်ဘၣ်န့ၣ်, ကျိၣ်စုလၢ စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကို ထုးထီၣ်သူအီၤလၢ စုအိၣ်တ့ၢ်(fund balance) န့ၣ် ကဘၣ် တၢ်လဲလိာ်မၤဘၣ်ထီၣ်အိၣ်ဒဲအကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. စုဟ်န့ၣ်လၢ ပတဆၢမ့ၢ်လၢဟ်အီၤတခါ ဂ့ၤတခါဂ့ၤန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်စုးကါဆိအီၤ ဒ်သိးအကပုၤထီၣ်ကဒါက့ၤ စုအိၣ်တ့ၢ် (fund balance) အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၂၀၂၄ နှ်စုတိတ်ဟ် (FY24) လၢဘၣ်တၢ်ဟ်ဂၢ်ဟ်ကျိၣ်စုအီၤဖဲ လါယုၤ ၂၀၂၄ နှ်န့ၣ် ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ ကျိၣ်စုတၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၣ်စု တချုးကီၢ်စဲၣ်ပဒိၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဝဲဒီးအကတၢ် ဒီး ပထံၣ်ဒူးအီၤလၢကိုဖဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သမံသမိး ၂၀၂၄ နှ် ကိုစုတိတ်ဟ်အတၢ်ဟ်ဖျါလၢအပုၤယုၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်စုအသိးန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်အီၤကသ့ဝဲလၢဆၢ ကတီၢ်ဖဲလဲၣ်.

ကိးနီၣ်ဒီး, စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိုဒူးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ စုတိတ်ဟ်တခါလၢတၢ်ဘျီဘၣ်ကဒါက့ၤအီၤလၢ ကိုနီၣ်ဒဲအံၤအဂီၢ်, ညီၣ်န့ၣ် တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤ အီၤဖဲ လါမးရူးအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. စုတိတ်ဟ်လၢတၢ်ဘျီဘၣ်ကဒါအီၤအံၤန့ၣ် ဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်စု အသိးဆၢကတီၢ်ဖဲလၢ တၢ်ဟ် ဂၢ်ဟ်ကျိၣ်စုတိတ်ဟ် ဖဲလါယုၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ကိးနီၣ်ဒီး တၢ်သမံသမိးကျိၣ်စုအကတၢ် တန့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ လါဒိၣ်စဲဘၣ် ၃၁ သီ န့ၣ်လီၤ. ဖဲဆၢကတီၢ်ဝဲန့ၣ်တီၢ်ပူၤ, စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိုကဟ်ဖျါထီၣ်စုနီၣ်ဂံၢ်လၢတၢ်တသမံ သမိးအီၤတဖၣ်လၢ အဟ်ဖျါထီၣ်ကျိၣ်စု တၢ်လဲၤတရဲးသးလၢ ၂၀၂၄ နှ် စုတိတ်ဟ်အဂီၢ်လီၤ. စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိုကဟ်ဖျါ ထီၣ် ၂၀၂၄ နှ်စုတိတ်ဟ် (တနီၣ်ညါအံၤ) ဖဲလါမးရူး ၂၀၂၄ နှ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲဆၢကတီၢ်ဝဲန့ၣ်, ပကအိၣ်စုၢ်ကိးဒီး တၢ်ဒူးတယာ်ဟ်စၢဖိၣ်ပဒိၣ်စု လီၤတၢ်လီၤဆဲးတခါလၢအ ဘၣ်ဃးဒီး ၂၀၂၅ နှ်စုတိတ်ဟ်ကမၤအသးဒ်လဲၣ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

ကျိၣ်စုခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိတဖၣ် ဒီး တၢ်ဟ်ပနီၣ်တဖၣ်

မ့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ်လၢ ကီၢ်စၢဖိၣ် မ့တမ့ၢ် ကီၢ်စဲၣ်ပဒိၣ်တဖၣ်မၤစုၤလီၤစၢၤ ကိုကျိၣ်စုတၢ်တလၢပုၤန့ၣ်အိၣ်ဒါ. ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ်လၢကျိၣ်စုကဟ်န့ၣ်အါထီၣ်လၢ ကီၢ်စဲၣ် မ့တမ့ၢ် ကီၢ်စၢဖိၣ်ပဒိၣ်အအိၣ်န့ၣ် ပတသ့ၣ်ညါ အီၤဘၣ်.

တၢ်ဟ်ပနီၣ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သိအသးတဖၣ်လၢ ကျိၣ်စုတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်စုးကါအီၤဒဲလဲၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အအိၣ်ဒါ. အိၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်တၢ်သိအသးတဖၣ်အိၣ်ဝဲအကလုာ်ကလုာ်ဒီးဟ်လီၤတၢ်လၢ ကျိၣ်စုတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်စုးကါအီၤဒဲလဲၣ် လၢအပုၤယုၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိလိာ်ဃံးဃာ်တဖၣ်, ကီၢ်စဲၣ်သဲစး, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢကိုကီၢ်ရဲၣ်ဘၣ်သုးကျဲၤဟ့ၣ်လီၤတဖၣ် ဒီး ကီၢ်စဲၣ် ပဒိၣ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်အသိးတဖၣ်, ဒီးကျိၣ်စုလၢပဒူးန့ၣ်အီၤအပတီၢ်တဖၣ် တမၤလၢပုၤတၢ်လၢလၢဘၣ်ထွဲလိာ် သးတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်.

ကိုကျိၣ်စု (general fund) မ့ၢ်ကျိၣ်စုဟဲန့ၣ် ခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲတခါန့ၣ်လီၤ. လၢ ၂၀၂၄ နှ်စုတိတ်ဟ် (FY24) ခဲအံၤအပူၤ, စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကို ကိုစုတိတ်ဟ်(general fund) မ့ၢ်ဝဲ ၈၀၁ ကကွၢ်ဒီလၢန့ၣ်ယုၤန့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်စုတၢ်ဆိၣ်ထွဲ အဂ့ၤဂၤ တဖၣ်, လၢအပုၤယုၤ ကိုတၢ်အိၣ်တၢ်အီၤကျိၣ်စု, ပုၤတဝၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၣ်စု, ဒုၣ်ကမၢ်ကျိၣ်စု ဒီး တၢ်သ့ၣ် ထီၣ်ကျိၣ်စု, ကဘၣ်တၢ်သူအီၤ ဒဲတၢ်ဟ်လီၤတၢ်စုးကါကျိၣ်စုကျိၣ်စုအဖီခိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါ ကျိၣ်စု

တဖန်အံ့အခီပညီ တခါစုတ်စုတ်နုန်၊ ဝံသးစူ၊ လဲးန့ၣ်လီၤကွၢ် ၂၀၂၅ နံၣ်စုတ်တီၢ်ဝီၢ်ဩဲတဖန် (FY25 Budget Glossary of Terms) ဝဲ spps.org/fy25budget ပှ်ယဲၤအဖီခိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ယဟံၣ်တၢ်စုတ်လီၤခိၣ်ခိၣ်အတၢ်ခိၣ်သ့တဖန်မ့ၢ်အကဘၣ်တၢ်စုးကါအီၤလၢ၊ လီၤကဝီၤကွၢ် မ့တမ့ၢ် ကွၢ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်ဒါ. ဟံၣ်တၢ်စုတ်လီၤခိၣ်ခိၣ်တဖန်ကဘၣ်တၢ်စုးကါဒီးဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢအကဆိၣ်ထွဲ ကွၢ်ကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်တၢ်စုတ်လီၤခိၣ်ခိၣ်တဖန် ဘၣ်တၢ်ထၢန့ၣ်ဘုၣ်အီၤလၢ ကွၢ်စုတ်တီၢ်အပူၤဒီး ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤဆူကွၢ်တဖန် ဒီး ကျဲၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်တဖန် ဒီးသန့ၣ်ထီၣ် အသးလၢ ကွၢ်ကီၢ်ရဲၣ်စုတ်တီၢ်အတၢ်ပနီၣ်တဖန်ဒီး တၢ်မၤအကါဒိၣ်လၢကြးတၢ်မၤအီၤတဖန်န့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤ ဟံၣ်တၢ်စုတ်လီၤခိၣ်ခိၣ်တၢ်ခိၣ်သ့တဖန်ဘၣ်တၢ်ဖၢန့ၣ်အီၤ ၂၀ မျးကယၤယၢ်ယၢ်လၢစုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွၢ်တနီၣ် တဘျီတၢ်ဟံၣ်န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်စၢဖိၣ်ကျိၣ်စုတ်ဆိၣ်ထွဲ (American Rescue Plan (ARP))

လၢ စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွၢ် ကွၢ်စုတ်တီၢ် (general fund)အပူၤန့ၣ်ပၣ်ယုၢ်ဒီး ကီၢ်စၢဖိၣ်ကျိၣ်စုတ်ဆိၣ်ထွဲ ခိဘူးဒ် တၢ်ဆါလီၤ အကတီၢ် (American Rescue Plan (ARP))ထဲလဲၣ်.

ကွၢ်ကီၢ်ရဲၣ် ၂၀၂၄ နံၣ်စုတ်တီၢ် (FY24 general fund) ၁၄ မျးကယၤ (၁၁၄ ကကွၢ်ဒီလၢ) မ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်စၢဖိၣ်ကျိၣ်စုတ်ဆိၣ်ထွဲ (American Rescue Plan)န့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်စုတ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ကျိၣ်စုတ်ဆိၣ်ထွဲတဘျီဂီၢ်ဒီးအကကတၢ်ဝဲဖဲ လါစဲးပထဘျီ ၂၀၂၄ နံၣ်အတီၢ်ပူၤ ဒီး ဘၣ်တၢ်မၤပုၤအီၤလၢကျိၣ်စုတ်အဂုၤအဂုၤန့ၣ်တအိၣ်ဝဲဘၣ်. ယုၤသ့ၣ်ညါအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ယးဒီး ကျိၣ်စုတ်အဝဲအံၤ ဘၣ်တၢ်စုးကါအီၤဒဲလဲၣ်န့ၣ် ဝဲ spps.org/ARP ပှ်ယဲၤအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

မ့ၢ်လၢ ကျိၣ်စုတ်ဟံၣ်န့ၣ်တဘျီဂီၢ်လၢအဖီခိၣ်အယံၤ, နကရဲၣ်ကျဲၣ်မၤဆိ ကျဲၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်မၤန့ၣ်တဖန်, ကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ ဒီး တၢ်အဂုၤအဂုၤဒဲသးတၢ်မၤကဆဲးလဲၤအသးကွၢ်ကွၢ် ယုၤဒီးကွၢ်ကျိၣ်စုတ်လၢအိၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်ဒဲလဲၣ်.

စုၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကွၢ် ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါဒဲသးအကဟ့ၣ်လီၤကျဲၣ်သ့အကံၢ်အစီၤလၢအထီၣ်ကတၢ်တသ့ဖဲအသ့ယုၢ်ဒီး ကွၢ်စုတ်တီၢ်ဒီး ကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအိၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်စုတ်တီၢ်အကါဒိၣ်လၢတၢ်ကြးမၤအီၤတဖန်ဘၣ်တၢ်ဆါတၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤကျိၣ်ကျိၣ် အါဘိအပူၤလၢအါနီၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တနီၣ်အံၤန့ၣ် -

- ၁. ပစးထီၣ်အီၤယုၢ်ဒီး တၢ်ထၢဖိၣ်ပုၤတဝါအတၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတဖန်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတဖန်အံၤကမ့ၢ်တၢ် အခိၣ်ထံး ခိၣ်ဘိလၢ ပဘၣ်ရဲၣ်ကျဲၣ်မၤဆိပကျိၣ်စုတ်လၢတပုၤလၢတၢ်ဖိးတၢ်မၤအဂီၢ်ဒဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ၂. ပကကွၢ်ကဒါကွၢ် တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖိၣ်ဖဲ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်တဖန် ဒီး တၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖန်အပူၤယုၢ်ဒီး တၢ်ကွၢ်ထံဆိမိၣ် တၢ်သ့ၣ် တဖန်လၢအဒူးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢအမၤလၢပုၤ ကွၢ်ဖိတၢ်ဖိးလိမၤဒီးအစၢလၢကတီၢ်ယံၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ၃. ဝံဒီး ပကရဲၣ်ကျဲၣ်မၤဆိ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ် ဒီးတၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖန်လၢ - ဒူးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ကဲဘျူးကဲဖိၣ်အပတီၢ် လၢအထီၣ်တဖန် ဒီး ပတၢ်အါၣ်လီၤ, ဖိးမံလိာ်သးဒီးပပုၤတဝါအတၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတဖန်, ဒီး ဘၣ်လီၤဘၣ်စးဝဲဒီး ပကွၢ်စုတ်တီၢ်အ တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအကမၤစၢပုၤလၢ ပကဟံၣ်လီၤတၢ်ဆါတၢ်ဟံၣ်လၢ ပကဆဲးပၤယၢ်တၢ်မန့ၣ် လဲၣ်ဒီး ပကလိၣ်ဘၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢ ၂၀၂၅ နံၣ်စုတ်တီၢ်အဂီၢ်ဆဲးအါလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်စၢဖိၣ်ကျိၣ်စုတ်ဆိၣ်ထွဲ (ARP) လၢကွၢ်အလီၢ်ခဲ, ဘၣ်မန့ၣ်အယံၤ ပဘၣ်ဆိမိၣ်ဆဲးမၤ ကျဲၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ် လၢဘၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢအီၤလၢ ARP စုတ်ဆိၣ်ထွဲလၢ အတလၢထီၣ်ကွၢ် ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

ကျဲၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်တနီၣ်လၢဘၣ်တၢ်စးထီၣ်မၤအီၤလၢပစုးကါ ARP စုတ်ဆိၣ်ထွဲန့ၣ် ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ပနီၣ်အီၤ လၢ အမၤဂုၤထီၣ်ကွၢ်ဖိအတၢ်ဖိးလိမၤဒီးအစၢတဖန်န့ၣ်လီၤ. တဆၢကတီၢ်ယံၤ, တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်ယံၤထၢတနီၣ်လၢအတဒူး အိၣ်ထီၣ်တၢ် ဘၣ်ဘျူးဘၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဖီခိၣ်အယံၤ, တၢ်အရဲၣ်ဒိၣ်လၢ ပကဘၣ်ကွၢ်ထံသမံသ မိးပကွၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ် ခဲလၢလီၤတၢ်လီၤဆဲး ဒီးဟံၣ်လီၤတၢ်ဆါတၢ်ဟံၣ်လၢ ပကမၤလၢပုၤပပုၤတဝါအတၢ်လိၣ် တဖန်ဒီးတၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတဖန်, မၤဂုၤထီၣ်ကွၢ်ဖိအတၢ်ဖိးလိမၤဒီးတဖန် ဒီး မၤဘၣ်လိာ်ထီၣ်တၢ်ဒီးပကွၢ်တၢ်တီၢ်ကျဲၣ်မိၣ်ပုၤ န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကွၢ်ထံသမံသမိး တၢ်အံၤအဖီခိၣ်, တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ယုၢ်တၢ်ဒီးပပုၤတဝါအတၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတဖန်, ပကဟံၣ် လီၤတၢ်ဆါတၢ်ဟံၣ်လၢ ပကြးဆဲးမၤ ကျဲၣ်သ့ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်ဖဲလဲၣ်တခါလဲၣ် ဒီး ပဘၣ်ဆိကတီၢ်ဟံၣ်ပတုၢ်တၢ်မန့ၣ်လဲၣ် န့ၣ်လီၤ.

ကိတ်စာဖိုင်ကျိပ်စု (ARP) တာ်ဆီၣ်ထွဲတဖၣ် လၢတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အမံၣ်ညါ ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ ပိးတၢ်လီၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ညူတၢ်စွဲလၢတဘျီဂီၢ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ.

မ့ၢ်. စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲ တၢ်ညူတၢ်စွဲအတၢ်န့ၣ်ကျိၣ်တဖၣ်လၢ ကိတ်စာဖိုင်ဒီးကိတ်စ့ၢ်ကူၣ်သ့ဝဲကျိၣ်ဟံၣ်လီၤဝဲဒ်သိး အကဆီၣ် ထွဲမၤစၢၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၣ်လၢအကဘျီရဲၣ်လီၤတၢ်ဂီၢ်ကိတ်စာဖိုင်လၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးလီၤသးဒီး ခိဘူးဒ်-၁၉ တၢ်ဆါ, လၢအပၣ်ဃုာ် သးခိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်ချ့ ဒီး ကူၣ်ညူတၢ်ဖိးလိမၤဒီးတာ်ဆီၣ်ထွဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်စု ၃၀ မျးကယၤဃုာ် ဃုာ်ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢတၢ်ညူ တၢ်စွဲတဘျီအဂီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ် ARP စ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖဲ spps.org/Page/45780 ပုၣ်ယံၤ အဖီခိၣ်အံၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ကျိၣ်စုလၢတၢ်တစူးကါအီၤလၢ တၢ်ပိးတၢ်လီၤစ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်တဖၣ် လၢအပူၤကွၢ်တန့ၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒါ, စ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်မၤအသးဒ်လဲၣ်. ဒ်ပတၢ်ပၤဆၢ နီၢ်ကစၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိကျိၣ်စုအသိး, စ့ၢ်လၢပရဲၣ်ကျိၣ်ဟံၣ်လၢပကစူးကါအီၤ ဘၣ်ဆၣ်ပတစူးကါဒီးတဖၣ် ပဟံၣ်ဃာ်အီၤလၢ ပစ့ၢ်အိၣ်တၢ် (စ့ၢ်ကိတ်စာဖိုင်)အပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢပမၤတၢ်ဒ်အံၤသိးအဖီခိၣ် ပဟံၣ်ဃာ်အီၤလၢ စ့ၢ်အိၣ်တၢ်အပူၤ, ဒီး မၤဂ့ၤထီၣ်ပကိကျိၣ်စ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဂၢ်အိၣ်ကျိၣ် ဒီး မၤဂ့ၤထီၣ်ပတၢ်ဘျီလီၤစ့ၢ်အံၤ(bond)အယုၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤ

ပဒူးတယၢ်ဟံၣ်ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤလၢကိးနီၣ်ဒီးန့ၣ်ဒ်လဲၣ်. စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ်ကွၢ် တၢ်ဂီၢ်ထၢဖိၣ်အကလၢ်ကလၢ်ပၣ်ဃုာ် ဖိသၣ်အိၣ်ဖျိၣ်အနီၣ်ဂံၢ်တဖၣ်, ချါထၢ်ကိတ်စာဖိုင်ထီၣ်သး မ့တမ့ၢ် ပတၢ်သးတဖၣ်, န့ၣ်ဘၢဟ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒူးတၢ်ဆိတလဲၣ်သး (ပုၤဟးထီၣ်/န့ၣ်လီၤ), ဒီး ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤနီၣ်ဂံၢ်လၢအပူၤကွၢ် တဖၣ် ဒ်သိးပကဟံၣ်လီၤတၢ်ဒူးတယၢ်ကိတ်စာဖိုင်နီၣ်ဂံၢ်လၢ ကိတ်စာဖိုင်ညါတန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤပဒူးတယၢ်ဟံၣ်စၢၤ အီၤအံၤ ညီၣ်ကိတ်စာဖိုင်အါထီၣ်စ့ၢ်လီၤကအိၣ်ဝဲဖဲ ၀.၅ - ၂ မျးကယၤ လၢတၢ်မၤလီၤတၢ်လီၤဆဲး ကိးနီၣ်ဒီးကိတ်စာဖိုင်ဆဲး လီၤမံၤအနီၣ်ဂံၢ် ဖဲလါအိးကထီၣ်ဘၣ် ဝသီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖြိၣ်ခွၢ်-၁၂ တီၢ်ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤဟံၣ်စၢၤမံၤလၢ စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ် (ကိတ်စာဖိုင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ အပူၤ)န့ၣ်အိၣ်ပုၤဂၤလဲၣ်. တၢ်ဟံၣ်ဖျါဖဲ လါစဲးပထုာ်ဘၣ် ၂၂သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်အနီၣ်တီၢ်ပူၤ ဖြိၣ်ခွၢ်-၁၂ တီၢ်ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤဟံၣ်စၢၤအမံၤအိၣ်ဝဲ ၃၂,၇၈၉ ဂၤန့ၣ်လီၤ. ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤနီၣ်ဂံၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျိၣ်အံၤဖဲ အိးကထီၣ်ဘၣ် ဝသီန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ညူညါအံၤဖဲ လါယနူၤအါရဲၣ် ၂၀၂၄ န့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤန့ၣ် ဒူးအိၣ်တၢ်ဘၣ်ထွဲလီၤသးလၢကိတ်စာဖိုင်တဖၣ်န့ၣ်ဒ်လဲၣ်. ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤတၢ်ဂီၢ်ခိၣ်ညူလၢတၢ်ဟံၣ်လီၤကိတ်စာဖိုင်န့ၣ်အစ့ၢ်တၢ်အဂီၢ်လီၤ. ကျိၣ်စုတၢ်ဟံၣ်န့ၣ်ခဲလၢ်ဃုာ်ဃုာ် န့ၣ်ဘျးစဲလီၤ သးလၢကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤအဖီခိၣ်, လၢအပၣ်ဃုာ် ကိတ်စာဖိုင်ကျိၣ်စုတၢ်ဆီၣ်ထွဲ ဒီး လီၤကဝီၤဟံၣ်တၢ်စ့ၢ်လီၤ ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျိၣ်ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤလၢအိးကထီၣ်ဘၣ် ၁ သီဝဲအလီၢ်ခိၣ်, ကိတ်စာဖိုင် လၢတၢ်သမံၤသမိးကွၢ်အီၤတဖၣ် ကဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လၢအဖိးမံၤလီၤသးလၢ ကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤနီၣ်ဂံၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ.

လၢကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤစ့ၢ်လီၤအဂီၢ်ဖိခိၣ် စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ် ကမၤတၢ်မန့ၣ်လဲၣ်. စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ်အိၣ်ဒီးကျိၣ်ကျဲအါဘိလၢကမၤအါထီၣ်ဒီးပၤဃာ် ကိတ်စာဖိုင်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကွၢ်ထံပညိၣ် တၢ်လၢ ပကဟ့ၣ်လီၤကျိၣ်ညူတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၣ်ဒီးတာ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢအပတီၢ်ထီၣ်လၢအမၤလၢပုၤ ပပုၤတဝါအတၢ်လိၣ် ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဆဲးဃုထီၣ်ပုၤတဝါအတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ထီၣ် ဒီး တၢ်ပဲၤထီၣ်နီၣ်ဖးတၢ်ဂီၢ်ထၢဖိၣ်ဒ်သိးအကဟံၣ်လီၤစၢၤ တၢ်ဆါတၢ်တဖၣ်လၢအ ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်အရ့ ဒိၣ်တဖၣ်လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိဃုထၢဒီးအိၣ်ဖဲ စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ်ပူၤအံၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ထီၣ်ဃုအဖီခိၣ်, ကိတ်စာဖိုင်ထီၣ်ကိၣ်သ့ ၆၀ မျးကယၤလၢအအိၣ်ဆိးဖဲ စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ်ပူၤအံၤန့ၣ် ထီၣ်မၤလိတၢ်ဖဲ စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကိတ်စာဖိုင် ၈၅ မျးကယၤအိၣ်ဖဲ စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ်အပူၤ စးထီၣ်မၤလိတၢ် တတီၢ် ဒီးဆဲးမၤ လိ ကိတ်စာဖိုင်ဘၣ်တတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၢ်အဂုၤအဂၤတဖၣ်လၢ အမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤမံၤန့ၣ်ပၣ်ဃုာ် တၢ်ပြၢလီၤသး တဖၣ်လၢ ချါထၢ်ကိတ်စာဖိုင် ဒီး ကိတ်စာဖိုင်အတမ့ၢ်ပဒိၣ်ကိတ်စာဖိုင်, ဒီး ဖိသၣ်အိၣ်ဖျိၣ်နီၣ်ဂံၢ်စ့ၢ်လီၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီးသန့ၤသးလၢ ပကိတ်စာဖိုင်ဆဲးလီၤဟံၣ်စၢၤမံၤအနီၣ်ဂံၢ်ဖိခိၣ်, စ့ၢ်ဖိလံၤပဒိၣ်ကိၣ် မၤလၢပုၤတၢ်ဝဲအတၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်လၢ အိၣ်ဒီးကိတ်စာဖိုင် နီၣ်ဂံၢ်လၢလၢလီၣ်လီၣ် (ကိတ်စာဖိုင်စ့ၢ်လီၤ ၁.၅ မျးကယၤ မ့တမ့ၢ် ဆူအဖီလၢ်) လၢ ကိတ်စာဖိုင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄

အပူပေးလီ၊ ကိုကီရဲ့ တ်မအါထီၣ်ကိဖိတ်ဆဲးလီမံဒီးတၢ်ဂၢၤယၢ်ကိဖိနီၣ်ဂံၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤကျဲၤကျဲၤတနီၤနီၤ န့ၣ်ပၣ်ဃုာ် တၢ်ဃုာ်ကိမုၢ်အတၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ၊ တၢ်ထုးထီၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဃုာ်ကိလံာ်န့ၣ်ကျဲၤ၊ ဒံၣ်ကိတၢ်တၢ် ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ (မၣ်ကံၣ်ထံ) အကျဲၤကျဲၤတဖၣ် ဒီး မံၣ်ဒံၣ်ယၢ်တၢ်ဆဲးကျိးကျိးကျိးအဂၢၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ လၢန့ၣ်အမံၣ်ညါ၊ ကိဃုာ်ပျၢၣ်ဒီးန့ၣ် တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ(မၣ်ကံၣ်ထံ) ကျိၣ်စ့ တၢ်ဆိၣ်ထွဲတဖၣ်ဒ်သိးအကမၤဂ့ၢ် ထီၣ်ကိဖိတၢ်ဆဲးလီမံလၢ ကိနီၣ် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်ဆၢတၢ်အကျိၤအကွၢ်

ယတၢ်ထံၣ်လၢယဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ ကိစ့တၢ်ဟံၣ်အတၢ်ဆၢတၢ်အကျိၤကွၢ်အပူၤန့ၣ်ဒ်လဲၣ်။ စ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကိ ထၢဖိၣ်၊ ဒီး ဆဲးထၢဖိၣ် ဒီး ပဲထံနီၤဖး၊ ကိဖိ၊ ဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဒီး ကိပုၤမၤတၢ်ဖိ ဒီး ပုၤတၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ထံၣ်တဖၣ်ကွၢ်ကွၢ် ဒ်သိးအကမၤလီၤတၢ်ဆၢတၢ်လၢ ၂၀၂၅န့ၣ်ကိစ့တၢ်ဟံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ လၢတၢ်မၤကျိၤကွၢ်အံၤအပူၤ၊ စ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကိ ပုၤတၢ်တၢ် သ့ၣ်ညါဟံၣ်ပနီၣ်တ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤအါခါ (အဒိမုၢ်ဝဲ၊ တၢ်ဘိၣ်တၢ်ဘၢ၊ တၢ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃး၊ ကိလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ခိဆၢကလုာ်ဆဲးလၢ) လၢအရူၤဒိၣ်ကတၢ်လၢပုၤတၢ်တၢ် တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ တသ့ဖဲအသ့၊ စ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကိခိၣ်န့ၣ် တဖၣ်ကမၤလီၤတၢ်ဆၢတၢ်တဖၣ်လၢအကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတဖၣ်အံၤလၢ ၂၀၂၅ န့ၣ်စ့တၢ်ဟံၣ်အပူၤလီၤ။

တၢ်ကရၢကရိပုၤမၤသကိးတၢ်ခဲလၢ် ဆဲးဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကုၣ်ဖးသ့လၢအကဘၣ်စူးကါဝဲ တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ထံၣ်လၢ ၂၀၂၅ န့ၣ် စ့တၢ်ဟံၣ်အဂီၢ်လံာ်တကီၢ်ဒိ (FY25 Budget Feedback Form) လၢအကထံၣ်န့ၣ်အီၤဖဲ spps.org/Domain/20706 ပုၤယဲၤ အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ။

ပုၤလၢအကမၤလီၤ တၢ်ဆၢတၢ်လီၤခဲကတၢ်တၢ်ဂၢၤန့ၣ်မုၢ်မတၢ်တၢ်ဂၢၤလဲၣ်။

ကိပုၤပၤဆၢတၢ်ခိၣ်ကျိၤ (Superintendent) ဒီး ကိခိၣ်န့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ကရူၢ် (Senior Executive Leadership Team) ကမၤလီၤတၢ်ဆၢတၢ်လီၤခဲကတၢ်လၢ ၂၀၂၅န့ၣ် ကိစ့တၢ်ဟံၣ်အဂီၢ် လၢတၢ်ထံၣ်လီၤတဲသကိးတၢ်ဒီး ကိခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်၊ ကိကီရဲ့ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ဒီး ပၤဆၢကိမံးတၢ်ခိၣ်ကျိၤတဖၣ် (BOE)န့ၣ်လီၤ။ ပၤဆၢကိမံးတၢ်ခိၣ်ကျိၤကဟ့ၣ်သကိး တၢ်ဖးလၢအဝဲသ့ၣ်ကမၤဂၢ်ဟံၣ်ကျိၤကိစ့တၢ်ဟံၣ်ဖဲ လၢယူၤ ၃၀သီ, ၂၀၂၄န့ၣ်အနီၤန့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်ဆၢတၢ်အတၢ်ဆၢကတီၢ်တဖၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒ်လဲၣ်။

နမုၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်ဆၢကတီၢ်ပနီၣ်တခါလၢ ၂၀၂၅န့ၣ် ကိစ့တၢ်ဟံၣ်တၢ်မၤကျိၤကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ် န့ၣ်လီၤကွၢ် spps.org/fy25budget ပုၤယဲၤန့ၣ်တက့ၢ်။

လၢတၢ်မၤကျိၤကွၢ်အံၤအပူၤ တၢ်လၢအပၣ်ဃုာ် ဒီးတၢ်လၢအတပၣ်ဃုာ်လၢစ့တၢ်ဟံၣ်အပူၤန့ၣ် မုၢ်တၢ်မန့ၣ်လဲၣ်။

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤခဲလၢ်, တၢ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်, တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ် ဒီး "တၢ်လၢပကဘၣ်မၤအီၤ" လၢတၢ်တ ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤအီၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကွၢ်ထံသမံသမိးတ့ၢ်လံာ်အီၤ ဒ်တၢ်မၤကျိၤကွၢ်အဝဲအံၤအသိးန့ၣ်လီၤ။ ဒ်သိးလၢပကဒီးန့ၣ် စ့ဟဲန့ၣ်ဟးထီၣ်လၢ ၂၀၂၅န့ၣ် ကိစ့တၢ်ဟံၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပုၤလံာ်သးအဂီၢ်, စ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကိကဘၣ် ဆိကတီၢ်ဟံၣ်ပတုာ်ကုၣ်သ့ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတနီၤ ဒီးမၤစ့ၢ်လီၤကိကီရဲ့ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

ဝဲကျိၤတဖၣ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤကိးခါဒီး တဘၣ်တၢ်ပျုၤပုၤအီၤလၢ တၢ်ကွၢ်ထံ သမံသမိး ဒီး ဆိမိၣ်ကွၢ်ထံတၢ်လၢ တၢ်ကမၤစ့ၢ်လီၤပုၤမၤတၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ် ဒီး မၤစ့ၢ်လီၤတၢ်လၢဘူၣ်လၢစ့ၢ်တဖၣ်အဂီၢ် န့ၣ်ဘၣ်။ တၢ်အဝဲအံၤ ပၣ်ဃုာ်ကိကီရဲ့ပုၤမၤတၢ်ဖိ ဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ကွၢ်ထံသမံသမိးလဲၣ်တၢ်ကိး မံၤဒီး လၢအတကဲဘျုး လၢ ပုၤတၢ်တၢ်အတၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတဖၣ် ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖိၣ်ဘၣ်ဃးကိဖိတၢ်ဖိးလိမၤဒီးတၢ်လဲၣ်ထီၣ် လဲၣ်ထီၣ်အစၢတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ ဖဲပကိတဖၣ်အပူၤ တၢ်ဆိတလဲမန့ၢ်တဖၣ်ကအိၣ်ထီၣ်လဲၣ်န့ၣ် ပတသ့ၣ်ညါအီၤဘၣ်။ ပမုၢ်လၢလၢ ကိတဖၣ် ကဒီးန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ကျိၣ်စ့တဖၣ်ဖဲလၢဖုၣ်တြုၤအါရံၤအလၢ်တီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ။ တၢ်ကမၤဘၣ်လီၤဘၣ်စး ကိပုၤ မၤတၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါဂ့ၢ်တခါဂ့ၢ် ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိ လံာ်ဃးဃာ်ကျိၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ။ လၢတၢ်မၤကျိၤကွၢ်အံၤ အပူၤ တၢ်ဆိကတီၢ်ဟံၣ်ပတုာ်ကိန့ၣ် အတပၣ်ဃုာ်လၢစ့တၢ်ဟံၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤဘၣ်။

ပုတေဝါအတတ်လီမေသကိးတတ်

နယုမနော် ပုတေဝါအတတ်ထံၣ်, တတ်လါအဝဲသ့ၣ်ဟံကဲဝဲလါအကါဒိၣ်တဖၣ်, လီလီဆီဆီလါ မိၣ်ပတ်တဖၣ် ဒီး ကိဖိတဖၣ်, န့ၣ်ဒဲလဲၣ်.

- တီထီကိ ၈ဖျါၣ် ကိဖိတတ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖိၣ်သကိးတဖၣ် (တတ်စူၤခါကတီၢ် ၂၀၂၃န့ၣ်)
- ပုတေဝါတတ်ထံၣ်လိာ်တၢ်ပီၣ်သကိးတတ်တဖၣ်ဃုာ်ဒီး Marnita's Table (တတ်စူၤခါကတီၢ် ၂၀၂၃န့ၣ်)
- ပုတေဝါအတတ်ဟံလုာ်ဟံပုတဖၣ် ဒီး စုတိာ်ဟံတတ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် (သ့ၣ်လဲၣ်လီကတီၢ် ၂၀၂၃န့ၣ်)
- တတ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါပုတေဝါအတတ်ဟံလုာ်ဟံပု (ဟံၣ်ဖိဃီဖိ, ကိပုမေတတ်ဖိ, ၆-၁၂တီၢ်ကိဖိတဖၣ်, သ့ၣ်လဲၣ်လီကတီၢ် ၂၀၂၃န့ၣ်)

လါတတ်ဟံဖိၣ်ခဲလတ်အပူၤ, ပထာ်ဖိၣ်တတ်ထံၣ်တဖၣ်လါ ပုတေဝါဖိ ၁၀,၀၀၀ ဆူအဖီခိၣ် (၁၀,၇၃၉ ဂၤ) အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တတ်ဂ့ၢ်ကျါတတ်ဘၣ်ဃးဒီး တတ်န့ၣ်လီမေသကိးတတ်အဝဲအံၤန့ၣ်အီၤသ့ဖဲ spps.org/fy25budget ဟံယဲၤအဖီခိၣ် န့ၣ်လီၤ.

တတ်စံးဆါလါတတ်မၤန့ၣ်အီၤလါ တတ်ဃုထံၣ်န့ၣ်ပုတေဝါအတတ်ဟံလုာ်ဟံပုတဖၣ်န့ၣ် တတ်လဲလိာ်အီၤဆူ တတ်န့ၣ်ကျဲ လါကိကျိၣ်စုဂ့ၢ်ဝီအဂီၢ်န့ၣ်ဒဲလဲၣ်.

ကိစုတိာ်ဟံတဖၣ်မ့ၢ်တတ်ခိဆါက့ၤတတ်တခါလါအဘျးစဲလိာ်အသးဒီး ပုတေဝါအတတ်ဟံလုာ်ဟံပုတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိန့ၣ်, ပသ့ၣ်ညါကိတတ်ဘၣ်တတ်ဘၣ်မ့ၢ်တတ်လါအရ့ၤဒိၣ်ကတိာ်တခါလါ ပုတေဝါဖိကရူၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တတ်အဝဲန့ၣ်အခိပညီမ့ၢ်ဝဲ, ပမ့ၢ်ဘၣ်ဃုထာ် ဟ့ၣ်လီၤကျိၣ်စုလါ ကိဘၣ်ဘၣ်ပုမေတတ်ဖိအဂီၢ် ဒီး မၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပလီတဲစိ တတ်ဆဲးကျိးတဖၣ် အဘၣ်စၢၤန့ၣ်, ပကဃုထာ်လါ ဟ့ၣ်လီၤကျိၣ်စုလါ ကိဘၣ်ဘၣ်ပုမေတတ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လါ တတ်ဟံလုာ်ဟံပုတဖၣ်အမံၤညါ, ပကွၢ်ထံဆီမိၣ်တတ်ဒိၣ်ဒိၣ်ယီၤယီၤလါ ပုတေဝါအတတ်ဖိလီမေဒီးအစၢတဖၣ် အဖီခိၣ် ဒီးလါတတ်န့ၣ်အဃိပကရဲၣ်ကျဲမၤဆီ ကျဲသ့တတ်ရဲၣ်တတ်ကျဲဒီး တတ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအတတ်မၤတဖၣ်လါ အဘၣ်တတ်ဟံဂၢ်ဟံ ကျဲၤအီၤလါအမၤစၢၤကိဖိတဖၣ်အတတ်ဖျိးစိလါ ကတီၢ်ယဲၤတတ်ဖိလီမေဒီးအစၢဖီခိၣ်လါအ ဘျးစဲလိာ်အသးလါ SPPS Achieves တတ်တတ်ကျဲမၤပုၤန့ၣ်လီၤ.

အအံၤမ့ၢ်တတ်ဂ့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ်ခံမံၤ - တတ်ဟံလုာ်ဟံပုတဖၣ် ဒီး ကိဖိတတ်ဖိလီမေဒီးအစၢတဖၣ် - လါဘၣ်တတ်ပၣ်ဖိၣ်ထီၣ် ဃုာ်ဒီး ပတတ်လတ်တဖၣ်လါပလိၣ်မၤအီၤလါ အကဟံလီၤတတ်ဆါတတ်လါ ၂၀၂၅န့ၣ် ကိစုတိာ်ဟံအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တတ်ဟံးန့ၣ်ဒိကန့ၣ် ကိပုမေတတ်ဖိအတတ်ထံၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တတ်ကိးလီတဲစိဆူ ကိပုမေတတ်ဖိတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်စ့ၢ်ဒါ. ပုတေဝါတတ်န့ၣ်လီမေသကိးတတ် အတတ်အိၣ်ဖိၣ်အကတီၢ်တဖၣ် အိးထီၣ်အသးလါ ပုတေဝါဖိကိးဂၤဒီးအဂီၢ်လါ အပၣ်ဃုာ် ကိပုမေတတ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တတ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါကိပုမေတတ်ဖိအတတ်ထံၣ်(survey)တခါ ဘၣ်တတ်ဆူ စ့ၢ်ကိးအီၤဆူ ကိပုမေတတ်ဖိ ခဲလတ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်, ကိခိၣ်တဖၣ် ရဲၣ်ကျဲမၤစ့ၢ်ကိးဝဲ ကိစုတိာ်ဟံ အတတ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်ဃုာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ် ပုမေတတ်ဖိ ဒိသိးအဝဲသ့ၣ်ကသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၤ ကိစုတိာ်ဟံတတ်အိၣ်သးခဲအံၤ ဒီး တတ်တယာ်ဟံစၢၤတတ်လါ ၂၀၂၅န့ၣ်ကိစုတိာ်ဟံအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိပုမေတတ်ခိၣ်ကျိၣ်(superintendent) အိၣ်ဒီး တတ်လဲၤဟးအိၣ်သကိးကိတဖၣ် ဒီးထံၣ်လိာ်သးဒီးကိပုမေတတ်ဖိတဖၣ် အစ့ၤကတိာ်တနွံတဘျီန့ၣ်လီၤ.

တတ်မၤကျိၣ်ကွၢ်လါအမၤလီၤတံၢ် ပုတေဝါဒီးကိပုမေတတ်ဖိအတတ်ထံၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တတ်ဆဲးထာ်ဖိၣ်အီၤကွၢ်ကွၢ်န့ၣ် မ့ၢ်မန့ၣ်လဲၣ်.

တတ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အလိာ်တကီၢ်ဒိလါ FY25 budget ဟံယဲၤအဖီခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ကျိၣ်ကျဲတဘိလါပထာ်ဖိၣ်ပုတေဝါအတတ်ဟံကူၣ် ဟ့ၣ်ဖးကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိခိၣ်တဖၣ် ဒီး ကိကီၢ်ရဲၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဂုၤဂၤတဖၣ်ကဆဲးပၣ်ဃုာ်လါ တတ်ဟံလီၤတတ်ဆါတတ်ကျိၣ်ကွၢ် အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးတတ်အၢၣ်လီၤသးနီၤနီၤလါပကဆူဒီးသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးတတ်ဂ့ၢ်တတ်ကျိၣ်အသိတဖၣ်ဆူပုတေဝါခိဖျိ အံၤမုလ်, မ့ၢ်တတ် ဆဲးကျိးကျဲအဂ့ၤကတိာ်တဘိလါဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဘၣ်သးဝဲဒိၣ်ကတိာ်လါအတတ်စံးဆါ တတ်ဃုသ့ၣ် ညါတတ် (survey) တဖၣ်အပူၤ ဒီး ပုတေဝါတတ်န့ၣ်လီမေသကိးတတ်အတတ်အိၣ်ဖိၣ်အကတီၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကိုပုမေတၢ်ဖိတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်

ကိုပုမေတၢ်ဖိကိးကရူၢ်ဒီးလၢအဘၣ်ဃးဒီး ပုမေတၢ်ဖိကရၢန့ၣ် မ့ၢ်အဘူးအလဲကအါထီၣ် ၆ မျးကယၤလၢအဒိးသိးလိာ်သးဒီး ကိုပုမေတၢ်ခိၣ်န့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ကရူၢ် (ပုလၢတဘၣ်ဃးဒီးပုမေတၢ်ဖိကရၢ)န့ၣ်စ့ၢ်ဒါ.

ပၤဆၢကိကမံးတံာ်ခိၣ်ကျါၤဟံၣ်ကျါၤတၢ်မၤအါထီၣ် ၆ မျးကယၤဘူးလဲထဲတဘျီဒါလၢ ကရူၢ်လၢအတဘၣ်ဃးဒီးပုမေ တၢ်ဖိကရၢ (အပူၤကွၢ်ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလၢ ကိုပုမေတၢ်ခိၣ်န့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ် (Superintendency)) ဖဲ လါအီၤကူး ၂၂သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ပၤဆၢကိကမံးတံာ်ခိၣ်ကျါၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢတံာ်အဝဲအံၤ ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ Evergreen Solutions အတၢ်ဃုသ့ၣ်ညါပုမေတၢ်ဖိဘူးလဲအလၢအပူၤတခါ လၢအထီၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ ပုမေတၢ်ဖိကရူၢ် အဝဲအံၤအဘူးအလဲအိၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဘူးလဲအဖီလၢဖဲတၢ်ထီၣ်သတြီၤဒီးလၢ တၢ်ကရၢကရိဒိးသိးလိာ်သးတဖၣ် ဖဲပကီၢ်စံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်ဟ့ၣ်ဖးတဖၣ်နယုထီၣ်န့ၣ်အံၤသ့ဖဲ [Aug. 22 Board Book](#) ပှၢ်ဘျးစဲဖိခိၣ် စးထီၣ်ဖဲလံာ်ကဘျးပၤ ၁၆၃ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကရူၢ်လၢတဘၣ်ဃးဒီးပုမေတၢ်ဖိကရၢပၣ်ဃုာ် assistant superintendents, division chiefs, ဝဲကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ် ဒီး ကိုကီၢ်ရဲၣ်ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤတပၣ်ဃုာ် ကိုပုမေတၢ်ခိၣ်န့ၣ်ကျါၤ (Superintendent) န့ၣ်ဘၣ်. **ကရူၢ်အဝဲအံၤ တအိၣ်လၢ ပုမေတၢ်ဖိကရၢ (ယုနယၢ်)အပူၤဘၣ် ဒီး အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်တဒီးန့ၣ် တနံၣ်တဘျီ တၢ်မၤအ step ထီထီၣ် (ဘူးလဲအါ ထီၣ်ဒီးသန့ထီၣ် အသးလၢတၢ်မၤအနီၣ်ဖိခိၣ်)တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤအ lane ဆိတလဲသး (ဘူးလဲအါထီၣ်လၢတၢ်ကွၢ်ဘၣ် ကွၢ်သ့ပတီၢ်ထီထီၣ်) တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်.** လါလဲတဖၣ်လၢ ကရူၢ်လၢအတဘၣ်ဃးဒီး ပုမေတၢ်ဖိကရၢတဖၣ် အဘူးအလဲအိၣ် အလီၤလီၤစးထီၣ် ၂၀၁၃-၂၀၂၁ န့ၣ်, ဃုာ်ဒီး တၢ်မၤဘၣ်လိာ်တၢ်အိၣ်မ့တၢ်လၢာ် တဖၣ် (COLA) လၢ ၁.၅ မျးကယၤ ဖဲ ၂၀၂၁ ဒီး ၂၀၂၂ န့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်လီၤဆိလိာ်သးအဖီခိၣ်အဃိ, စ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကိုပုမေတၢ်ဖိတဖၣ် အါတက့ၢ်အိၣ်ဒီးခွဲးယာ်လၢ တၢ်မၤအ step ထီထီၣ်ဃုာ်ဒီး တနံၣ်တဘျီ တၢ်မၤဘၣ် လိာ်တၢ်အိၣ်မ့တၢ်လၢာ်တဖၣ် (COLA) န့ၣ်လီၤ. ကိုပုမေတၢ်ဖိလၢအိၣ်ဒီး လဲးစ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် လၢတၢ်မၤအ lane ဆိတလဲအသး ဖဲအဖျါအါထီၣ်ကိုတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ပတီၢ် တဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤဘၣ်လိာ် တၢ်အိၣ်မ့တၢ်လၢာ် (COLAs) ခဲလၢာ်ကဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ကျါၤအီၤလၢ ပၤဆၢကိကမံးတံာ် ခိၣ်ကျါၤန့ၣ်လီၤ.

ကိုကီၢ်ရဲၣ်ပၤပြးတၢ်ဆိၣ်ထွဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ် (“Administration Support Services”) ဟ့ၣ်ပုမေတၢ်ဖိကိးဂၤဒီး လၢအမၤတၢ်ဖိ 360 Colborne ဒီး 1930 Como အဘူးအလဲလၢအဘျးစဲလိာ်အသးဒီး ကိုတၢ်ဖဲလိမၤဒီးတဖၣ်န့ၣ်ဒါ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်အပၣ်ဃုာ် မ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤဝဲဒါး(Business Office)ပုမေတၢ်ဖိ, ဝဲကျိၤဟ့ၣ်တၢ်မၤဆူပုမေတၢ်ဖိ (Human Resources), ဒီးပုၤအဂုၤဂၤတဖၣ်န့ၣ်ဒါ.

မ့ၢ်, တၢ်အဝဲအံၤအါတက့ၢ်န့ၣ် ပၣ်ဃုာ် စ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကိုပုမေတၢ်ဖိလၢအမၤတၢ်ဖိ 360 Colborne, 1930 Como (EOS), 1780 W. 7th, ဒီးတၢ်လီၤဂုၤဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤပၣ်ဃုာ်စ့ၢ်ကိးဒီး Board of Education, Finance, Human Resources, Communications, Family Engagement, Security, Teaching and Learning, ဒီး ဝဲကျိၤဂုၤဂၤ, တကးဒီးဘၣ် ပၣ်ဃုာ် စ့ၢ်ကိးဒီး ကိုခိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုကီၢ်ရဲၣ်အိၣ်ဒီး စ့တိာ် ၁ ဘုၣ်ယၢ်ဒီလၢ ဒီး ဟံလီၤအါထီၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲထဲဒၣ် ၁၇.၉ ကကွဲၢ်ဒီလၢလၢ ပုမေ တၢ်ဖိလိာ်ဃံး ဃာ်(ဘူးလဲ) တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နဆိလိာ်လီၤစ့ ၁၇.၉ ကကွဲၢ်ဒီလၢလၢ နကဘျီရဲၣ်လီၤတၢ်လၢပုမေ တၢ်ဖိလိာ်ဃံးဃာ်ခဲလၢာ် အဂီၢ်ဖဲ ပုမေတၢ်ဖိလိာ်ဃံးဃာ် ၂-၃န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ဒီလၢ. စ့နီၣ်ဂံၢ်အဝဲအံၤဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ တၢ်လၢာ်ဘျီလၢစ့ၣ်ခဲလၢာ်အါထီၣ် ၃.၁ မျးကယၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီး လါလဲ ဒီး တၢ်န့ၢ်ဘျး န့ၢ်ဖျိၣ် (benefit)တဖၣ်လၢပုမေတၢ်ဖိကိးကရူၢ်ဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကျိၣ်စ့အဝဲအံၤဟံလၢ ကိုကျိၣ်စ့ (general fund), လၢအမ့ၢ်ဝဲ ကိုကျိၣ်စ့ ၈၀ မျးကယၤလၢ ၂၀၂၃န့ၣ်စ့တိာ် (၅၈၀ ကကွဲၢ်ဒီလၢလၢ ၂၀၂၄န့ၣ် စ့တိာ် လၢတၢ်ထီၣ်ဒွဲးဆိဟံစၢၤ အီၤ) န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢ - ပတၢ်သ့တၢ်စ့ ၇၆မျးကယၤဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလီၤလီၤလၢ ကိုဖိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ် ထွဲတၢ်မၤ တဖၣ်အခါ, တၢ်ထီၣ်သတြီၤ တၢ်အဝဲအံၤလၢကိုကီၢ်ရဲၣ်အဂုၤဂၤဒီလၢ. လၢပကဟ့ၣ်လီၤကျိၣ်သ့ကံၢ်စိလၢပတီၢ်ထီၣ် ဒီး ကျိၣ်သ့လီၤဆိတၢ်ဆိၣ်ထွဲတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢပုမေတၢ်ဖိကိးဂၤဒီးအဂီၢ်န့ၣ်, စ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကိုစူးကါ ၂၀,၁၉၅ ဒီလၢလၢကိုဖိတၢ်စ့ၣ်စ့အဂီၢ်လၢကိုန့ၣ် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်စံၣ်အ တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ် တခါမ့ၢ်ဝဲ ၁၅,၀၀၀ ဒီလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ် ကိုတၢ်ဟံၣ်န့ၣ်ဟးထီၣ်ကျိၤကျဲၤတခါ

လာအိတ်ဒီးတင်ပဲသီးလိာ်သးတခါ လာဖိးမံလိာ်သး ဒီးကိာ်စဲဒ်ဒ်ကျိာ်စ့ကျိာ်ကျဲတဖၣ် ဒီး တၢ်စူးကါကျိာ်စ့ကျိာ်ဂီၤ အဒိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိာ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် မ့ၢ်အတဲသကိးတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး အတၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ မ့တမ့ၢ် အတၢ်ဖိးတၢ်မၤကပတုာ်သးအဂ့ၢ် န့ၣ်ဧါ.

ကိာ်ဒီးဝဲကျိာ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တၢ်ဟံလီၤတၢ်ဆၢတံာ်တဖၣ်အံၤဘၣ်. တၢ်န့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ်လာစ့တိာ်ဟံ အခိၣ်ထံး ၁ တဘျီ အပူၤ ပၣ်ဃုာ် တၢ်ဃုာ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ထံၣ်(survey)တခါ ဒီး ပုၤတဝါအတၢ်အိၣ်ဖျိာ်ယဲာ်ခါလာ ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤ အံၤဖဲ လါအိးကထိာ်ဘၣ်ဒီး နိၣ်ဝဲဘၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်န့ၣ်လီၤပၣ်ဃုာ်ဖဲတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အံၤအ ပူၤန့ၣ်, နတၢ်ထံၣ်လၢနဟံဖျါ ထီၣ်အံၤတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်စူးကါဃုာ်အံၤလၢ တၢ်ဟံလီၤတၢ်ဆၢတံာ်တၢ်မၤကျိာ်ကွၢ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ.

ပအိၣ်ဒီးတၢ်အၢ်လီၤသးနီၢ်နီၢ်လၢ ပကဒးသ့ၣ်ညါ ၂၀ ၂၅ န့ၣ် စ့တိာ်ဟံအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိာ်အသိတဖၣ်ဃုာ်ဒီးပပုၤတဝါ န့ၣ်လီၤ. ပုၤတဝါဖိတဖၣ်ပၣ်ဃုာ် ကိာ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဆုၢ်ထီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး ဒီးဆုၢ်ထီၣ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ် ဖးလိာ်တက့ၢ်ဒိအပူၤ ဖဲ spps.org/fy25budget ပုၤယဲာ်အဖိခိၣ်သ့ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. ပကဆဲးဒးသ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိာ်အသိဃုာ်ဒီး ပပုၤတဝါဖဲပထၢ်ဖျိာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိာ်တဖၣ်အကတီၢ် ဒီး တၢ်ဆၢတံာ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံလီၤ အံၤဝဲအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆၢတံာ်တဖၣ်လၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ/တၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ကဘၣ်ဟံလီၤအံၤအဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ်.

ပဆၢမုၢ်လၢလၢ ကိာ်တဖၣ်ကဒီးန့ၢ် အဝဲသ့ၣ်စ့တိာ်ဟံတချုးတလၢထီၣ်ဒီးဖဲ လါမးရး ၂၀ ၂၄ န့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ထူးစ့ၤလီၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤလၢလၢန့ၣ်ကဘၣ်တၢ်သုးကျဲၤမၤအံၤလၢအကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲဒီး ပုၤမၤတၢ်ဖိလိာ်ဃးဃာ် အကျိာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢက တီၢ်ပနီၤလၢ တၢ်ဟံလီၤစ့တိာ်ဟံတၢ်ဆၢတံာ်တဖၣ်န့ၣ် နဃုာ်ထံၣ်န့ၢ်အံၤဖဲ spps.org/fy25budget ပုၤယဲာ်အဖိခိၣ်သ့ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အကါဒိၣ်လၢကြၢးတၢ်မၤဆိအံၤတဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ်ထၢ်ဖျိာ်အံၤလၢ ပုၤတဝါဖိအကလုာ်ကလုာ်အအိၣ်န့ၣ်ကဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်နီၤဟ့ၣ်ခိအံၤစ့ၢ်ဧါ.

မ့ၢ်, တၢ်ဂ့ၢ်ကျိာ်တၢ်လာအဘၣ်ဃးဒီးပပုၤတဝါအတၢ်ဟံလုာ်ဟံပုၤတဖၣ်န့ၣ်ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်နီၤဟ့ၣ်ခိအံၤဃုာ်ဒီး ပုၤမၤ တၢ်ဖိ, တံာ်ဖိဖိမိကိးဂၤဒီး ဒီး ပၤဆုၢ်ကမံးတံာ်ခိၣ်ကျိာ်ဖဲ လါနိၣ်ဝဲဘၣ် ၃၀ သီ, ၂၀ ၂၃ န့ၣ်အနီၤ, ဒီး နဃုာ်ထံၣ်န့ၢ်အံၤ သ့ဖဲ [ပုၤဘျးစဲအံၤ](#) အပူၤန့ၣ်လီၤ.